
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

Grantová komise Rady HMP pro oblast i  sociá lní ,  zdravotní a prevenci  

 

 

 
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ GRANTOVÉ KOMISE RADY HMP PRO OBLASTI SOCIÁLNÍ, 

ZDRAVOTNÍ A PREVENCI ZE DNE 27. 8. 2020, 15.00 hod. 
ZASEDACÍ MÍSTNOST č. 136, MHMP, PRAHA 1, MARIÁNSKÉ NÁM. 2 

Přítomni 
Mgr. Milena Johnová (předsedkyně komise), PhDr. Tomáš Klinecký, Ph.D., Zbyněk 
Roboch, BA, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Patrik Nacher, Mgr. Hana Kubíková, Ing. Miloš 
Růžička, Mgr. Štěpán Ripka, Mgr. Kamila Pádecká (tajemnice komise) 

Omluveni prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Mgr. Eva Horáková 

Celkový počet členů komise: 11 (10/jeden člen odstoupil), přítomných: 7, grantová komise je 
usnášeníschopná. Jednání bylo zahájeno 15.10 hod. a ukončeno 17.05 hod.  

 

Program jednání: 
 

1. Návrh na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové účelové 
individuální neinvestiční dotace v roce 2020 v sociální oblasti 
 

2. Návrh na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové účelové 
individuální neinvestiční dotace v roce 2020 ve zdravotní oblasti 
 

3. Návrh na poskytnutí účelových neinvestičních prostředků městským částem 
HMP na podporu projektů v oblasti řešení problematiky bezdomovectví v r. 2020 

 
Schválení programu:  
Pro návrh: 7 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
 
Průběh jednání: 
Jednání zahájila předsedkyně Mgr. Johnová. Ověřovatelem zápisu byl stanoven                 
PhDr. Klinecký. Sčítáním hlasů byla pověřena Mgr. Pádecká. Schválena byla přítomnost hostů 
PhDr. Terezy Eichlerové, Bc. Věry Syřínkové a Bc. Jany Stachové. 
 
Schválení přítomnosti hostů:  
Pro návrh: 7 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
V 15.13 h. přišel pan Růžička, členů komise je přítomno 8.
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AD 1)  
NÁVRH NA POSKYTNUTÍ FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ FORMOU JEDNORÁZOVÉ 
ÚČELOVÉ INDIVIDUÁLNÍ NEINVESTIČNÍ DOTACE V ROCE 2020 V SOCIÁLNÍ OBLASTI 
 
K tématu hovořila Bc. Stachová. Bylo přijato celkem 5 žádostí (Arcidiecézní charita Praha, 
Cestou necestou, z.ú., Hewer, z.s., Krajská rada seniorů hl. m. PRAHA, p.s., Poradna při 
finanční tísni, o.p.s.) v celkové požadované částce 2 513 207 Kč. 
 
Projekt Arcidiecézní charita Praha 
K projektu promluvil p. Klinecký: Nedoporučuji navrhnout Arcidiecézní charitě Praha finanční 
prostředky v plné výši požadavku, ale jen poměrově; je to obdobné jako v případě např. MČ 
Prahy 10, která si nepožádala v klasickém grantovém programu. Arcidiecézní charita si sice 
požádala v řádném termínu v grantovém programu, byla však pro formální nedostatky 
vyřazena. Z tohoto důvodu bych doporučil navrhnout pouze částečnou podporu (původní 
požadavek 950 000 Kč). 
P. Růžička dodal, že ze strany Prahy je po této službě společenská poptávka. 
Návrh komise: 600 000 Kč 
Pro návrh: 8 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
Poradna při finanční tísni, o.p.s. 
Podpora poradenství ve finanční tísni zdarma. 
P. Klinecký vyzdvihl profesionální přístup, významnou pomoc klientům, zdůraznil, že pro tuto 
službu není grantový program a organizace ji poskytuje bezplatně. 
P. Nacher doplnil, že je třeba rozšiřovat a podporovat toto odvětví. 
Návrh komise: 200 000 Kč 
Pro návrh: 8 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
Projekt Krajská rada seniorů hl. m. PRAHA, p.s. 
Jedná se o akce pro seniory, požadavek 50 000 Kč, organizace žádala i v loňském roce. Pro 
další období je doporučeno, aby se přihlásila v rámci klasického grantového programu. 
Návrh komise: 50 000 Kč 
Pro návrh: 7 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 1 
Návrh byl přijat. 
 
Projekt Hewer, z.s. 
Podstatou projektu je doprava klientů s poruchou autistického spektra v období 1. 8. – 31. 12. 2020. 
Po této službě je velká poptávka, služba je ojedinělá. Individuální doprava se již v minulosti řešila, 
do dnešního dne není poskytována v potřebném rozsahu, je třeba tuto problematiku řešit 
koncepčně, jedná se o individuální dopravu handicapovaných jako celku. P. Nacher poznamenal, 
že výběrové řízení pro dopravu pro lidi s handicapy je nekonečné. Započalo už v minulém volebním 
období a jakkoliv se lidé z komunity OZP shodli na kritériích, výsledek nikde. Výběrové řízení na 
dopravce pro klienty s handicapy z pozice organizátora celkové veřejné dopravy v Praze by měl 
vypsat ROPID.  

Návrh komise: 996 000Kč 
Pro návrh: 8 
Proti návrhu: 0 
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Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
Cestou necestou, z.ú. – Dítě v hlavní roli 
Organizaci v letošním roce chybí jeden z výrazných finančních zdrojů (MPSV), žádají proto o 
tuto částku HMP formou individuální dotace. 
Jde o kvalitní službu, která se dostala do situace, kdy není podpořena jako v uplynulých letech 
ze strany MPSV. 
Návrh komise: 194 000 Kč 
Pro návrh: 0 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 8 
Návrh nebyl přijat. 
Návrh komise: 250 000 Kč 
Pro návrh: 8 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
Požadavek grantové komise: Každý individuální projekt musí mít vypracované odborné 
posouzení s návrhem výše finanční podpory před projednáváním na zasedání grantové 
komise. 
 
AD 2) 
NÁVRH NA POSKYTNUTÍ FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ FORMOU JEDNORÁZOVÉ 
ÚČELOVÉ INDIVIDUÁLNÍ NEINVESTIČNÍ DOTACE V ROCE 2020 VE ZDRAVOTNÍ 
OBLASTI 
 
Úvod přednesla Bc. Syřínková. Byly přijaty 3 žádosti (Senior fitnes z.s., soft palm z.s., MČ 
Praha 14) v celkové požadované částce 4 524 000 Kč. 
 
Soft palm 
Projekt pro podporu paliativní péče. Soft palm nesplnil všechny požadavky v grantovém řízení, 
chybu napravil až v individuální žádosti, žádal o 7,4 mil.  Kč. Návrh 2,9 mil. Kč. V dřívější době 
byla organizace podporována 3 – 4 mil./rok, individuální žádost je na období části roku (3/4), je 
doporučeno poměrově krátit. V průběhu roku byla doporučena kontrola čerpání finančních 
prostředků s možností dofinancování částkou ve výši 900 000 Kč. 
Návrh komise: 2 000 000 Kč 
Pro návrh: 8 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
V 16.15 h. odchází p. Klinecký, počet členů komise je 7. 
 
Senior fitnes z.s 
Jednorázová podpora za období uzavření kvůli COVID 19, finanční prostředky potřebují na 
pokrytí nákladů na nájemné a mzdy. K finančnímu propadu došlo i v souvislosti s výpadkem 
příjmů za aktivity. Grantová komise pro oblast sociální, zdravotní a prevenci doporučila vyžádat 
podklady, z nichž avizovaná chybějící částka vychází. 
Návrh komise: 200 000 Kč bez omezení využití finančních prostředků 
Pro návrh: 3 
Proti návrhu: 0 
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Zdržel se: 4 
Návrh nebyl přijat. 
 
Návrh komise: 200 000 Kč s omezením využití prostředků na mzdy 
Pro návrh: 7 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
MČ Praha 14 
Projekt rekonstrukce výtahu v domě využívaném pro handicapované. Grantová komise pro 
oblast sociální, zdravotní a prevenci doporučila vyžádat podklady, z nichž avizovaná částka 
vychází. 
 
Návrh komise: 1 424 000 Kč 
Pro návrh: 7 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
AD 3) 
NÁVRH NA POSKYTNUTÍ ÚČELOVÝCH NEINVESTIČNÍCH PROSTŘEDKŮ MĚSTSKÝM 
ČÁSTEM HMP NA PODPORU PROJEKTŮ V OBLASTI ŘEŠENÍ PROBLEMATIKY 
BEZDOMOVECTVÍ V R. 2020 
 
K problematice hovořila PhDr. Eichlerová. Ve výzvě č. 1 se jednalo o podporu terénních 
programů se spoluúčastí MČ 15% a maximální výší podpory 200 000 Kč. V této výzvě bylo 
přijato 21 žádostí v celkovém požadavku 3 395 195 Kč, pro podporu projektů bylo navrženo 19 
žádostí v objemu 3 027 600 Kč. Jedna ze žádostí byla přesunuta do 2. výzvy (MČ Praha 9 – 
projekt byl upraven, žádost o podporu původně ve výši 200 tis., po úpravě žádosti požadavek 
na 128 000 Kč) a žádost Prahy – Troja tematicky neodpovídala vypsané výzvě. Výzva č. 2 byla 
zaměřena na zaměstnávání a podporu v bydlení osob bez přístřeší. Požadovaná spoluúčast 
MČ byla 15%, maximální výše podpory v této výzvě byla maximálně 3 000 000 Kč pro MČ a 
mzdy osob bez přístřeší bylo možné  v rámci vypsané výzvy financovat maximálně do výše 
50%. Evidováno bylo 9 žádostí v celkovém požadavku 8 753 000 Kč, pro podporu byly 
navrženy všechny projekty v celkovém objemu 8 288 400 Kč. MČ Praha 1 žádost stáhla. K 
podpoře je tedy navrženo jen 8 žádostí v celkové výši 7 520 700 Kč. 
 
P. Nacher z obecného pohledu zhodnotil rozdíly v přidělování finančních prostředků – 80% 
vyčleněných finančních prostředků na projekty získaly MČ Praha 7 a  Praha 10. Zdůraznil, že 
je třeba motivovat ostatní MČ k vyšší aktivitě v čerpání dotací. P. Růžička připomněl, že je 
třeba, aby projekty žadatelů pokrývaly potřeby celého správního obvodu a nezapomínali na 
malé MČ, které do obvodu také spadají. Tuto připomínku žádá zapracovat do podmínek a 
pravidel řízení pro příští období. 
 
Komise doporučuje RHMP odsouhlasit návrh na poskytnutí účelových neinvestičních 
prostředků městským částem HMP na podporu projektů v oblasti řešení problematiky 
bezdomovectví v r. 2020  
 
Pro: 7 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
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Příští termín setkání Grantové komise Rady HMP pro oblasti sociální, zdravotní a 
prevenci bude vyhlášen dle potřeby.  
 
 
Zapsala 28. 8. 2020: 
Mgr. Kamila Pádecká, tajemnice komise 
 
Ověřil 31. 8. 2020:  
PhDr. Tomáš Klinecký, člen komise 
 
Předsedkyně komise: 
Mgr. Milena Johnová 


